
ÒA Ribes de Freser, es gasten molts diners en festejosÓ

ÒAntifrau fa investigacions de promocions internes de personal que no

sÕhan fet b� i en deriva la falta de personal que tenimÓ

ÒEn els �ltims cinc anys, nom�s sÕhan inver tit en habitatge 10.000 euros

dÕuna subvenci� per arreglar un pis de BrugueraÓ

Ëlex Medrano �s tamb� el responsable de la gesti�

dels residus del Consell Comarcal del Ripoll�s J.C.

Ëlex Medrano explica en aquesta entrevista el paper de la  CUP al

consistori ribet�. Critica la falta de transpar�ncia en alguns

processos de selecci�  de personal i af irma que un govern amb el

seu par tit al capdavant prioritzaria les pol�tiques dÕhabitatge.

La pres�ncia de la CUP a lÕAjuntament de Ribes �s recent. Quan hi

van entrar i quina ha estat lÕevoluci� del seu par tit?Ens vam

estrenar com a CUP  el 2019, vam obtenir dos regidors i vam estar a

les por tes de trencar la majoria absoluta de Junts. En les �ltimes

eleccions, hem pujat en nombre de vots; de fet, som lÕ�nic par tit que

nÕhem guanyat, i ara tenim tres regidors.Com han arribat a tenir

aquesta bona salut pol�tica?Si ho mirem en termes generals, s� que

�s veritat que tant  la CUP com les esquerres han baixat molt, per�

la tend�ncia a Ribes de Freser ha estat justament la contr�ria. I

aix� vol dir que o b� hi ha un descontentament general amb Junts i

ERC a Ribes, o b� hi ha una motivaci� extra per la CUP al nostre

poble. Per tant, crec que estem fent les coses ben fetes i la gent

ens est� escoltant.I el futur immediat?Si mirem la projecci� cap a on volem anar, ja vam dir que en aquesta

legislatura far�em una oposici� una mica m�s for ta.  La nostra intenci� �s, despr�s de les properes eleccions

municipals, poder governar.Qu� canviaria amb la CUP al govern?Tot. Hi hauria molta m�s transpar�ncia. Per

exemple, a lÕhora de comunicar com es fan els processos, de mostrar les dades a la p�gina web, de rebre la

poblaci�, dÕexplicar les coses... Volem tamb� ser m�s transgressors a lÕhora de mirar quins s�n els principals

problemes que t� Ribes i buscar-hi solucions. Som molt cr�tics amb el fet que es gasten molts diners en festejos i

els podr�em inver tir en altres coses m�s necess�ries, sobretot en habitatge.Parlava de transpar�ncia. El govern

dÕara (Junts) en va coix?Tenim antifrau fent investigacions de promocions internes de personal que no sÕhan fet

ben fetes i, de tot aix�, en deriva el problema de falta de personal que tenim. Considero que no  �s una cosa de

par tit, sin� de gesti� del dia a dia de lÕequip  de govern. Tenim massa rotaci� de personal, ens en falta per  fer

molts dels serveis, sÕhan de duplicar funcions en una mateixa persona, hi ha poca f lexibilitat, perqu� hi ha el

personal que hi ha i les feines sÕhan de realitzar igualment. Tot aix� genera un malestar general, costa aprovar la

relaci� de llocs de treball, hi ha tensions amb els sindicats...I tot aix� com afecta els ve�ns?Darrerament, va

plegar el t�cnic que ten�em a lÕof icina dÕatenci� al ciutad�. NÕhi havia dos i en queda nom�s un, per� tamb� ha

dÕanar a la biblioteca municipal. Costa molt m�s, doncs, arrencar amb tots aquests temes... SÕacaba fent tot,

per�, �bviament, es triga m�s temps.Parlava dÕhabitatge.S�, �s el problema principal  que t� Ribes de Freser. En

els �ltims cinc anys, nom�s sÕhan inver tit realment en habitatge 10.000 euros provinents dÕuna subvenci� per

arreglar un edif ici de Bruguera. Aix�, per�, dona nom�s per a una fam�lia. Creiem que caldria treure diners dÕon

ara no toca i inver tir-los o, f ins i tot, demanar un cr�dit per poder rehabilitar edif icis i fer venir fam�lies amb un

lloguer social.Hi ha demanda?Tenim documentat que hi ha fam�lies que venen a Ribes per feina, per� no hi



troben habitatge i han de viure en altres municipis del Ripoll�s.I la gent jove?Quan el jovent marxa a estudiar, t�

falta dÕopor tunitats laborals a Ribes. Aix�, per�, �s un problema de totes les comarques de muntanya.

LÕhabitatge tamb� hi inf lueix, perqu�, si tens la sor t de fer teletreball per� no trobes un habitatge digne i a uns

preus raonables, �s l�gic que el jovent marxi. Cal facilitar-los les coses, perqu� necessitem atraure gent jove i

talent que es vulgui arrelar a Ribes.La CUP aposta per municipalitzar serveis arreu. Tamb� a Ribes de Freser?S�,

amb el tema de lÕaigua. Ten�em una concessi� de 50 anys que es va acabar el 2020 i es van anar fent

pr�rrogues, perqu�  no hi havia el projecte de la nova concessi� prou ben def init. Ara hem aconseguit, a

recomanaci� de la CUP, que lÕempresa p�blica Gesti� Integral dÕAig�es de Catalunya sigui lÕencarregada de

gestionar lÕaigua del municipi. Vam intentar inicialment municipalitzar lÕaigua, per� lÕAjuntament es va decantar

per Aig�es de Catalunya i no ens sembla malament, perqu� �s p�blica, i a hores dÕara i amb els recursos que

tenim a lÕAjuntament, v�iem bastant inviable la municipalitzaci�.Quina valoraci� fa del nou Parc Natural de les

Cap�aleres del  Ter i del Freser?Cada vegada sÕhi est� treballant millor, tot i que el municipi podria tenir una

relaci� m�s estreta amb el parc natural. Ara sÕest� treballant per obtenir la Car ta Europea de Turisme Sostenible i

hi ha una estrat�gia amb tota la comarca. S� que hem estat molt cr�tics sobre com es gestiona el turisme. Fa

molts anys que vivim dÕaquesta activitat i les conseq��ncies s�n evidents, el poble cada vegada t� menys

activitat local i est� guanyant el turisme dÕestiu, de cap de setmana i de segona resid�ncia, que no �s el que

realment ara ens ajuda. Voldr�em diversif icar el turisme i apostar per altres tipus dÕactivitats econ�miques

compatibles. El Parc Natural de les Cap�aleres del Ter i del Freser est� afavorint la instalálaci� de pagesos i

activitats del territori i nosaltres estar�em en aquesta l�nia.
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